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La reforma del reglament del 
Consell General podria quedar 
limitada únicament a aquells 
aspectes que generin consens 
entre els grups parlamentaris. 
Així ho va apuntar ahir la sub-
síndica general, Mònica Bonell, 
en la compareixença posterior a 
la junta de presidents, en què va 
reiterar la voluntat de tirar enda-
vant la proposta de modificació 
del reglament de la cambra amb 
el “màxim consens possible”.

Bonell va precisar que ja 
s’han fet quatre reunions per 
repassar la proposta de modifi-
cació punt per punt perquè els 
grups hi facin els seus comen-
taris, i va avançar que un cop 
completat aquest primer pas es 
tornarà a fer una nova lectura ja 
per poder determinar aquelles 
qüestions en què hi pot haver 
consens. 

Així, va continuar la subsín-
dica, s’analitzarà si els punts 
acordats són suficients per po-
der entrar a tràmit la proposta 
de modificació del reglament. 
En aquest sentit, Bonell, que 
va admetre que les qüestions 
en què no hi hagi un acord 
“quedarien ja per a la propera 
legislatura”, va recordar que hi 
ha tota una sèrie de qüestions, 
que ja s’estan fent a la pràcti-
ca, com poden ser les sessions 

de control a l’executiu, perquè 
són fruit d’acords de la junta de 
presidents o de notes jurídiques 
que així ho han determinat, que 
es podrien incloure al regla-
ment.

D’altra banda, la subsíndica 
va informar que els consellers 
generals que integren la comis-
sió legislativa de Política Exte-
rior i ella mateixa es desplaça-
ran a Brussel·les els propers 24 
i 25 d’abril per portar a terme 
una primera trobada del Grup 
d’amistat entre Andorra i el 
Parlament Europeu.

Així mateix, Bonell va in-
formar que, coincidint amb 
aquesta trobada, s’inaugurà 
una exposició fotogràfica, amb 
una cinquantena d’imatges de 
la col·lecció Andorran memories 
cedides per la Fundació Valentí 
Claverol, que explica el país en-
tre els anys 1900 i 1960.

En la reunió de la junta de 
presidents, i tal com havia de-
manat el conseller general de 
Socialdemocràcia i Progrés, 
Víctor Naudi, es va trametre 
als grups una còpia de la carta 
que el parlamentari de SDP va 

fer arribar al síndic general per 
manifestar la seva “indignació” 
amb el ministre de Finances, 
Jordi Cinca, a qui acusava de 
menystenir els drets dels par-
lamentaris a l’hora de fer la 
seva tasca de control a l’execu-
tiu, després que en la carta de 
resposta a una demanda d’in-
formació el ministre es quei-
xés del volum de la informació 
sol·licitada i del temps dedicat a 
recopilar-la.

Bonell va explicar que el cap 
de Govern va subscriure les afir-
macions de Cinca i va negar cap 

manca de respecte ni menyste-
niment a la tasca dels consellers 
generals, a la vegada que es va 
mostrar favorable al fet que  
determinada documentació o 
informació es pogués consultar 
directament.

La reforma del reglament es limitarà 
a les qüestions on hi hagi consens
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descartat 
el debat 

es ec fic e 
funció pública

Finalment no hi haurà 
e at m n r fic s re 

la reforma de la funció 
l ca. x   va c nfirmar 

ahir la subsíndica, Mònica 
Bonell, que va precisar que 
el grup liberal ha retirat la 
petició que va fer per fer 
a uesta sess  es ec fica. 
Bonell va explicar que 
lda considera que si el 
projecte de llei de reforma 
de la llei de la funció 
pública ha d’entrar aviat a 
tràmit, tal com s’ha dit des 
de l’executiu, no té sentit 
fer aquest debat.

no obstant, la 
subsíndica va destacar 
que el Govern i el grup 
parlamentari demòcrata 
sí que haurien vist positiu 
poder fer aquest debat 
m n r fic, a ue aur a 
estat una bona oportunitat 
perquè cada formació 
s’hagués posicionat i 
hagués explicat quina és 
la seva proposta de model 
per a la funció pública.

El conseller general de Socialde-
mocràcia i Progrés (SDP), Víctor 
Naudi, ha presentat a Sindicatu-
ra quatre preguntes dirigides al 
Govern per esbrinar els termes i 
l’abast de l’encàrrec professional 
que l’executiu va encomanar el 
juny del 2016 a l’advocat Manuel 
Maria Pujadas perquè presentés 
una querella en la causa penal 
oberta per la Batllia, el mes de 
març del 2015, contra diversos 
directius de BPA, segons va in-
formar ahir SDP. 

Concretament, Naudi pre-
gunta quin és el text de l’acord 
o acords del consell de ministres 
mitjançant el qual el Govern 

va acordar encomanar al lletrat  
l’exercici de l’acció penal en la 
causa ara en judici oral davant el 
Tribunal de Corts contra direc-
tius de BPA, així com quina és la 
quantia de la provisió a compte 
d’honoraris i despeses que el 
Govern ha abonat al Bufet Puja-
das fins a la data del 3 d’abril del 
2018. Finalment, les altres dues 
preguntes s’adrecen a saber si el 
lletrat percep una quota mensu-
al d’honoraris i la seva quantia, i 
quin és el cost global estimat de 
les despeses d’assistència jurídica 
d’aquell bufet.

En la motivació de les pregun-
tes, Naudi explica que aquell en-
càrrec “ha tingut ja com a resultat 
una atípica, estranya i difícil d’en-

tendre compareixença del Go-
vern en la causa penal contra els 
directius de BPA que se segueix 
davant el Tribunal de Corts”. 
També recorda que la Constitu-
ció atribueix al ministeri fiscal 
la defensa de l’interès general, 
motiu pel qual considera que no 
li correspon al Govern assumir 
les funcions del ministeri fiscal 
per la via de l’acusació particular. 
D’altra banda, el parlamentari de 
SDP ha presentat una demanda 
d’informació perquè l’executiu 
trameti la documentació que jus-
tifiqui els acords de Govern que 
emparen l’encàrrec i la relació 
dels pagaments d’honoraris abo-
nats des del mes de juny del 2016 
fins al mes d’abril del 2018.

SDP demana per l’encàrrec al 
bufet Pujadas en el judici BPA
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recent reunió amb ciutadans 
de la Massana, i “davant de les 
incerteses i dubtes que ens ge-
nera el Govern sobre el volum 
del cabal comunitari i la forma 
de transposar-lo”, el conseller 
general d’Unió Laurediana-
Independents de la Massana 
Carles Naudi d’Areny-Plan-
dolit ha entrat una demanda 
d’informació amb relació a les 
obligacions que haurà d’assu-
mir el país amb l’acord d’asso-
ciació amb la Unió Europea.

Concretament, Naudi de-
mana a l’executiu quina és la 
seva posició pel que fa al mè-
tode d’incorporació del gran 

volum de l’acquis de la UE en 
l’ordenament jurídic nacional, 
així com si té previst presen-
tar un projecte d’acte legisla-
tiu d’incorporació per a la seva 
adopció pel Consell General. A 
més a més, el conseller general 
del principal grup de l’oposició 
demana també si l’executiu té 
previst presentar al Consell 
General un projecte i sol·licitar 
l’aprovació d’un acte de legis-
lació delegada d’acord amb les 
disposicions de l’article 59 de 
la Constitució. En cas afirma-
tiu, Naudi pregunta quines 
serien les formes parlamen-
tàries de control, les matèries, 
els principis i les directrius 
contingudes en el projecte de 
delegació del Govern.

Naudi pregunta pel cabal 
comunitari que s’assumirà
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